
 

 
 

 
 
 
Szám: IV.77-34/2009. 
 

J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
 
 
Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Közgyőlésének 2009. december 17-én (csütörtökön) 16 
óra 20 perckor a Polgármesteri Hivatal konferencia termében megtartott közmeghallgatásról. 

Jelen vannak:  
Horváth István polgármester, Ács Rezsı alpolgármester, Dr. Haag Éva alpolgármester, Dr. Balás 
Ákos, Csillagné Szántó Polixéna, Dr. Gaál Zsuzsanna, Halmai Gáborné, Csernus Péter, Fajszi 
Lajos, Horváth Jánosné, Dr. Horváth Kálmán, Ilosfai Gábor, Kerekes Csaba, Máté Péter, Schoeck 
Károly, Dr. Tóth Csaba Attila, Tóthi János képviselık  

Összesen: 17 fı 
 
 
Távolmaradt: Dr. Hadházy Ákos, Horváth László, Kıvári László, Dr. Tóth Gyula képviselı 
 
Távolmaradását jelezte: Németh Zoltán, Jobban Zoltán képviselı 
 
Tanácskozási joggal megjelentek: 

Amreinné dr. Gál Klaudia aljegyzı,    
Dr. Göttlinger István igazgatóság vezetı, 
Pál József igazgatóság vezetı, 
Dr. Fıfai Klára hivatalvezetı, 
Szeleczki József igazgatóság vezetı, 
Herr Teréz fıépítész, 
Rikk Rita testületi referens, jegyzıkönyvvezetı 

 
 
Megjelent 15 fı állampolgár. 
    
Horváth István Köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a közgyőlés határozatképes, 
megnyitja az ülést. A meghívóban jelezte a közmeghallgatás témáját: „Szépítsük együtt 
Szekszárdot” program kihívásai és tapasztalatai. Kéri, hogy Páll Laura, az Alisca Terra Kft. 
munkatársa ismertesse a programot. 
 
Páll Laura: A program 2009-ben indult egy fórummal, ahol a város lakói tájékoztatást kaptak. 
Eddig 2054 önkéntes vett részt a programban, és 31 akciónapot tartottak. 2009. szeptemberében 
indult az iskolai hulladékgyőjtı program, amely két hónapig tartott. Szeretnék a park 
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rehabilitációs programot, és az örökbefogadási programot folytatni. A szemétgyőjtési és festési 
programokat is szeretnék folytatni. Ezekhez a lakosság támogatását kérik a jövı évben is.  
 
A polgármester kéri, hogy a megjelent állampolgárok ismertessék hozzászólásaikat. 
 
Csúcs Endre: Meg kellett volna kérdezni a Pratner J. utcai lakosokat a programról. Véleménye 
szerint a tervezık nem tudják, hogy a park hol van, és milyen állapotok vannak a környéken. Volt 
ott egy játszótér, amit megszüntettek, mert nem felelt meg az uniós elvárásoknak. Ez a környék 
veszélyeztetett: betörések történnek, hajléktalanok jelennek meg. Van ott egy betontömb, 
amelyen a hulladékot szokták szétverni, ezt onnan el kell vitetni. Van ott egy terület, amelynek 
eddig nem volt gazdája. A parkfenntartó levágta a füvet, de a szemetet nem szedte össze senki. A 
játszótéren padok voltak, amit eltüzeltek. Ha új padok lesznek, azokat is el fogják tüzelni, a fákat 
kivágják. Örülnek, hogy kivágták a bokrokat, így átlátható a terület. Nem szeretné, ha 
bebokrosítanák ezt a részt. A játszóteret a felesége gondozza. Ha már egyszer rend lesz, akkor a 
többi utcában is rendet kell majd tenni. Örülne neki, hogy ha rend lenne a parkban, és azt 
követıen rendbe is tartanák azt. 
 
Szüle János: Részt vesz a programban. Az Árpád utca és a Csaba utca lakosai mintaszerően 
gondozzák a környéküket. Javasolja, hogy a társasházak közös képviselıitıl a hivatal kérje, hogy 
hívják fel a lakók figyelmét a programban történı részvételre. Szeretnék, ha a város tiszta és szép 
lenne.  
 
Farkas János: A Wesselényi utcában lakik. Közreadott egy fényképet. Pozitív dolog a szelektív 
hulladékgyőjtés, de sajnos ezt nem hangsúlyozták a városban. A szelektív hulladékgyőjtık kicsik, 
és nagyon ritkán ürítik ıket. Már sokszor jelezték a Polgármesteri Hivatal felé a fotón szereplı a 
problémát a környékükön található állapotokkal kapcsolatban. A mai napig semmilyen változás 
nem történt. Vagy több hulladékgyőjtı edényt helyezzenek ki, vagy többször szállítsák el azokat. 
 
Csík Endre: A Garay tér 6. szám alatt lakik. A program nagyon helyes cél. Nem tudja, hogy a 
hirdetéseket hogyan szabályozza a város, de a város lakóinak a saját kezdeményezéső hirdetéseit 
megvonták. Nagy szükség lenne arra, hogy a városban több szabad felülető hirdetési terület 
legyen. Akinek nincs pénze hirdetni, az így sem tud hirdetni. Javasolja, hogy szabad hirdetı 
felületeket alakítsanak ki. Van két forrás a városban: a Csurgó kút és a Remete kút, mindkettı 
turista megállóhely volt korábban, és jó lenne, ha újra mőködne, de az elmúlt idıszakban nem 
tapasztalt változást.  
 
Jelencsik Péter: Van egy nagy, gazos területük: a laktanya területe. Nem történt vele semmi húsz 
éve. Gyönyörő ipari parkok létesültek a környék településein a laktanyák helyén. Történjen itt is 
valami ezzel a területtel. Az Augusz I. utcai volt főtımő területe mikor lesz rendbe téve? A város 
északi bejáratánál szeméthalmazzal lehet találkozni. Ha a déli részrıl közelítik meg a várost, 
ugyanazt látják. A főtımővekre is ráférne egy kis rendbetétel. Ki kellene tisztítani a csapadékvíz 
elvezetı aknákat. Szelektív győjtés: az idetelepülı multinacionális cégeket rá kellene bírni, hogy 
visszaváltható csomagolást alkalmazzanak.  
 
Horváth István 16 óra 50 perckor elhagyja az üléstermet, jelen van 16 fı képviselı, az ülés 
vezetését dr. Haag Éva alpolgármester részére adja át. 
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Konkoly Gyula: A Béri B. Ádám utca nyugati oldalán építettek 31 db garázst. A 
garázstulajdonosok a szemetet hova szállítják el? Belerakják a Béri B. Á. utca 111-113. szám 
alatti társasház hulladékgyőjtıjébe. Ezért a hulladékszállítási díj az Alisca Lakásszövetkezetet 
illetné meg. A hulladékszállítási rendszert megváltoztatták, kéri, hogy állítsák vissza a régi 
rendszert.  
 
Maller Béla: Pozitívan értékeli az Ipari Park irányába tett lépéseket. Az Alisca Terra Kft. és a 
Vízmő Kft. ügyfélszolgálatának összevonása nagyon hasznos. Az útépítés is nagyon pozitív 
dolog. 2006-tól 2009-ig tizennégyszeresére növekedett a szelektív hulladékgyőjtı szigetek 
száma. Pozitívnak tartja, hogy a városvezetés kezdeményezésére decembertıl 12,7%-kal 
csökkent a távhı díja. Viszont a város vezetése egyes esetekben nem ad érdemi választ a 
lakosságot érintı kérdésekre. Az Alisca Terra Kft. egyes esetekben nem tartja tiszteletben a 
lakosok jogait: nem válaszolnak a lakosok megkereséseire, és sajátosan értelmezik a 
hulladékgazdálkodásról szóló rendeletet. A polgármester úr a 2009. május 7-i közgyőlésen azt 
mondta, hogy demagóg módon teszi azt, amit tesz a hulladékgazdálkodással kapcsolatban. A 
demagóg azt jelenti, hogy hazug és lázító. Sem nem demagóg, és se nem lázító. Még senki nem 
cáfolta meg azt, amit leírt.  
 
Török Sándorné: A Zrínyi utca 12. szám alatt lakik. Nagyon várta az október 22-ét, mert azt 
tervezték, hogy a Gyakorló Általános Iskola hulladékot szed, de nem történt semmi. Elég gyakran 
jár a Babits M. Általános Iskola felé, ahol azt látta, hogy a gyerekek a tanító nénivel ültették a 
virágokat. Ez példaértékő. Szeretné, ha összeszednék a lehullott faleveleket a városban. Elhívott 
egy nénit magával, aki a tegnapi napon volt 80 éves. Ha van olyan, hogy „tiszta udvar, rendes 
ház” akkor ıróla el lehet mondani. Legközelebb neki is járna virág az elismerésért. 
 
Fıgleinné: A Csatári utcában lakik. Meg lehetne-e oldani, hogy a Munkácsy utcában ne az út 
szélén parkoljanak? A Kórház kerítését be kellene festeni, és a fölkúszó gazoktól meg kellene 
tisztítani. Hiányolja a város „csendrendeletét”: elvárható lenne, hogy szombaton délig vágják le a 
füvet, és ne délután hangoskodjanak. A havat mindenki söpörje el a háza elıtt. Nagyon sok sót 
szórnak a járdákra, és felmarja azokat. A csatári pincesor állapotán is javítani kellene.  
 
Horváth István 17 óra 15 perckor megérkezik az ülésterembe, átveszi az ülés vezetését, jelen van 
17 fı képviselı. 
 
Konkoly Gyula: Jelzi a polgármesternek, hogy levelet írt az Alisca Terra Kft-nek, de nem kapott 
rá választ: a hulladékszállítás rendjének megváltoztatásával kapcsolatban.  
 
Horváth István: Csúcs Endre számára elmondja, hogy egyetért azzal, hogy a Prantner J. utcai 
terület rendezve legyen. Kéri, hogy a park kialakításakor vegyék figyelembe az elhangzottakat. 
Meg kell találniuk a megoldást. Van egy városrehabilitációs program, amely ilyen leromlott 
városrészek rehabilitációjával foglalkozik. Ez igazából a „chicago” probléma, mert minden oda 
vezet vissza. Szüle Jánosnak megköszöni a bíztató szavakat. A Wesselényi utcai problémával 
kapcsolatban elmondja, hogy igaz, hogy tele van a szelektív hulladékgyőjtı, de legalább oda 
viszik a hulladékot. Nyilván abban könnyebben tudnak intézkedni, hogy több helyen legyen a 
szelektív hulladékgyőjtı. Az Augusz I. utcai főtımő területét vissza kívánja vásárolni az 
önkormányzat, és parkolót kíván kialakítani rajta. A város északi és déli bejáratával kapcsolatban 
megteszik a szükséges lépéseket, de nem tudnak azért 15-20 közmunkást foglalkoztatni, hogy 



 4 

ezen közösségek után összeszedjék a hulladékot. Megpróbáltak konténereket kihelyezni, de 
azokba legkevésbé azok teszik a szemetet, akik számára kihelyezték. A Patak utcai leégett 
ingatlanok területével kapcsolatban indítványozta, hogy ne adják el ezeket az önkormányzati 
tulajdonú telkeket azoknak, akiknek leégett a rajta lévı házuk, de az akkori közgyőlés döntött 
róla, hogy 300.000 Ft-ért megvásárolhatják, és ezzel tulajdonképpen konzerválták az ott lévı 
helyzetet. A főtımővek állapotán festéssel biztosan lehetne javítani. Maller Béla által 
elmondottakra reagálva: azért mond torz adatokat Maller Béla, mert jellemzı, hogy több helyen 
kevesebb hulladékgyőjtı edényt helyeztek ki, mint amennyit fizetnek, ezt a problémát orvosolni 
fogják. Maller Béla nagy odafigyeléssel kezeli az ügyeket, de sok esetben a számok torzul 
jelennek meg. Kéri, hogy még egyszer beszéljék át a problémát, mert nem helyesen vannak 
kiszámolva az adatok. A hétfıi és a pénteki ürítéssel kapcsolatban elmondja, hogy januárban 
tárgyalja a közgyőlés a hulladékgazdálkodásról szóló rendelet módosítását.  A hiányosságokat fel 
fogják tárni. Török Sándornénak elmondja, hogy nem tudja, hogy miért maradt el a Gyakorló 
Általános Iskola hulladékgyőjtése. Próbálnak odafigyelni erre. Terveznek egy „Tiszta udvar, 
rendes ház” vagy „Tiszta lakótelep” programot megvalósítani. A csatári tanyasorral kapcsolatban 
nincsenek megelégedve, de a pincesor teljes egészében magántulajdonban van.  
 
Páll Laura: Csúcs Endre részére elmondja, hogy a pályázat fontos része volt az, hogy a lakosság 
véleményére építsenek. Két alkalommal volt fórum a Waldorf óvodában, és egyik alkalommal 
sem képviseltette magát a lakosság részérıl senki. A megvalósításon túl fontos szerepe van az 
utógondozásnak a pályázatban, és abban reménykednek, hogy az összefogásnak nyoma lesz, és a 
környéken lévı intézmények rendszeres programokat fognak szervezni a parkban. A Polgárırség 
is biztosította a szervezıket arról, hogy rendszeresen fognak járırözni a környéken, így 
remélhetıleg a kellemetlen események megszőnnek. A Gyakorló Általános Iskola 
hulladékgyőjtése azért nem valósult meg, mert elızı héten esıs idıjárás volt, és több alkalom 
összecsúszott. Ettıl függetlenül a szemétgyőjtés megtörtént, csak késıbbi idıpontban. Sokszor 
elıfordult, hogy végigmentek hulladékgyőjtés után ismételten a területen, és az megint szemetes 
volt, ez sokszor a felnıtteken is múlik. 
 
Horváth István: A hirdetı felületek kialakításának lehetıségét meg fogják vizsgálni.  
 
Máté Péter: A Wesselényi utcáról készült fotón látszik, hogy archív fotó, és az akkori környezeti 
állapotok azért már megszőntek. Látszik, hogy nem igazán háztartási szemét került bele. Az 
általa szorgalmazott kamerarendszer mielıbbi kialakítását szeretné. 
 
Csernus Péter: Konkoly Gyula által elmondottakra reagálva jelzi, hogy a hulladékszállítás 
rendjének módosításával kapcsolatos javaslatot továbbította az Alisca Terra Kft. részére.  
 
További hozzászólás nem volt. 
 
Horváth István: Megköszöni a véleményeket, javaslatokat.  
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Mivel egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a polgármester a közmeghallgatást 18 órakor 
berekesztette. 
 
 
 

K m f. 
 
 
 
 
 

Horváth István        Amreinné Dr. Gál Klaudia 
            polgármester            aljegyzı 
 
 
 
 
 
 
 
 


